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PROTOKÓŁ nr XLVII/2018 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 27 czerwca 2018 r. w godzinach 10:00 –14:35  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Jacek Juszkiewicz  

6. Bożena Maria Kamińska   

7. Zdzisław Koncewicz 

8. Karol Korneluk 

9. Stanisław Kulikowski  

    10.  Kamil Lauryn 

    11.  Andrzej Łuczaj  

    12. Wojciech Malesiński    

    13. Józef Wiesław Murawko 

    14. Wojciech Pająk  

    15. Irena Bożena Schabieńska 

    16. Zdzisław Przełomiec 

    17. Sławomir Jan Szeszko 

    18. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

    19. Andrzej Turowski 

    20. Piotr Wasiukow  

Radni nieobecni : 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Grzegorz Gorlo 

3. Anna Ruszewska 

 Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XLVII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta,  przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, 

służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników                 

i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji           

i prasy, radców prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 20 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że dnia 25 czerwca 2018 r. do Biura Rady Miejskiej 

wpłynęła rezygnacja Pana Grzegorza Gorlo z przewodniczącego Klubu  Radnych Prawa                

i Sprawiedliwości wraz z zawieszeniem członkostwa w Klubie. W związku z § 54 ust. 6 Statutu 

Miasta Suwałk Radni Klubu Prawa i Sprawiedliwości zobowiązani są do przedstawienia 

nazwiska Przewodniczącego Klubu oraz przedstawienia zmian w składzie Klubu PiS wraz               

z informacją o pełnionych funkcjach. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLVI/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 maja   2018 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  30 maja 2018 r.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Suwałki 

na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych           

w każdym okręgu wyborczym. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Suwałki 

na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do wspólnej 

realizacji z partnerami litewskimi i zabezpieczenia środków finansowych do projektów        

w ramach Programu Interreg V-A Litwa Polska. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk ograniczenia 

w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza 

miejscem sprzedaży. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia zasad usytuowania na terenie miasta 

Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu 

sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka           

w żłobku prowadzonym przez Miasto  Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za 

wyżywienie w żłobku. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych            

w strefie i sposobu ich pobierania. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za                     

I półrocze 2018 r. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Danuty P. na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018–2038.  

23. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

24. Wnioski i oświadczenia radnych. 

25. Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że na sesję w dniu dzisiejszym przybyła młodzież wraz       

z opiekunami ze Szkoły Podstawowej Nr 5 w Suwałkach. Zaproponował, aby swoje postulaty 

goście przedstawili w punkcie dot. interpelacji. 
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  Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLVI/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  30 maja    

2018 r.                          

       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLVI sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 26 czerwca 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLVI/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  30 maja 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  30 maja 2018 roku została przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2017 r. 

oraz Sprawozdanie finansowe Miasta Suwałki za 2017 r. Radni Rady Miejskiej otrzymali           

w ustawowym terminie. 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko –Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji –   załącznik nr 8 do protokołu. 

Zbigniew Roma De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił opinię Komisji                         

- załącznik nr 9 do protokołu.  

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że uchwałą nr V-00321-23/18 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 17 kwietnia 2018 r. Sprawozdanie                      

z wykonania budżetu za 2017 r. zostało zaopiniowane pozytywnie i odczytał treść uchwały. 

Uchwała Nr V-00321-23/18 stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  12  radnych   

 przeciw       –   8 radnych 

 wstrzymał się      –   0 
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Większością głosów podjęta została 

                                                   Uchwała Nr XLVII/578/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

- stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

Zbigniew Roma De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił wniosek Komisji 

w sprawie absolutorium. 

- załącznik nr 12 do protokołu.  

Zdzisław Przełomiec-Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Uchwałę Nr V-00322-25/18 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 4 czerwca 2018r. 

Uchwała Nr V-00322-25/18 stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

Głos zabrali: 

Irena Schabieńska oświadczyła, że radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość nie zagłosują za 

przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium. 

Stwierdziła, że na tworzenie i realizację budżetu na rok 2017 radni PiSu nie mieli wpływu. 

Zgłaszane propozycje i uwagi przez  radnych Klubu PiS-u nie były brane pod uwagę a wręcz 

podchodzono do nich lekceważąco. Stwierdziła, że budżet jest budżetem autorskim Prezydenta 

Miasta Suwałk. Dodała, że nie wszystko wygląda tak dobrze jak to zostało przedstawione przez 

Prezydenta Miasta. Zgłosiła wiele zastrzeżeń. Zwróciła uwagę na brak dokładnych analiz 

kosztów inwestycji. Stwierdziła, że  inwestycje są niedoszacowane; dotyczy to między innymi 

budowy lotniska, czy Hali Sportowo-Widowiskowej „Arena”. Koszt inwestycji jest większy 

niż był oszacowany w poprzednich latach. Może dojść do sytuacji, że nie będzie stać samorządu 

na budowę lotniska. Przekonana jest, że lotnisko będzie służyć wąskiemu gronu 

przedsiębiorców a nie mieszkańcom Suwałk. Podobna sytuacja może być z budową hali 

„Arena”, której budowa jest znacznie droższa niż zakładano to wcześniej. Obawia się, że po 

zakończeniu budowy hala będzie pusta, podobnie jak to ma miejsce z nowym stadionem 

lekkoatletycznym. Nadmieniła, że harcerze nie dostali zgody na skorzystanie z tego obiektu. 

Zarzuciła Prezydentowi brak konkretnego nadzoru nad remontami. Do remontów 

wykorzystywane są materiały wątpliwej jakości, co doprowadza do przeprowadzania 

następnych prac remontowych. 

Poruszyła również kwestię planów zatrudnienia w OSiR, inżyniera, który miałby nadzorować 

prace budowlane i remontowe na stadionie; zamiast niego zatrudniony został pracownik Urzędu 

Skarbowego. Dodała również, że w mieście tworzone były fikcyjne stanowiska pracy dla 

„zasłużonych” dla Prezydenta Miasta osób. 

Zarzuciła nieuczciwe traktowanie niektórych inwestorów chcących inwestować w Suwalskiej 

Specjalnej Strefie Ekonomicznej w Suwałkach. 

Zwróciła uwagę na brak właściwego nadzoru nad podległymi placówkami a przede wszystkim 
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nad działalnością Suwalskiego Ośrodka Kultury oraz Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia 

Nauczycieli. Zwróciła uwagę na nieudolność Samorządu Suwalskiego w organizowaniu 

przetargów a w szczególności przetargów na budowę ulic. Słaba jakość wykonawstwa to przede 

wszystkim narażanie mieszkańców na znaczne utrudnienia oraz na dodatkowe koszty. 

Podkreśliła fakt wygrywania przetargów przez firmę PRIBEX-EXPORT, która nie wywiązuje 

się z umów. Wg radnej przy organizowaniu przetargów przede wszystkim powinno być brane 

pod uwagę doświadczenie wykonawcy a nie wyłącznie zaoferowaną cenę. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer wyraził żal, że radny Grzegorz Gorlo zawiesił swoją działalność 

w  Klubie Radnych PiS-u i jest nieobecny na dzisiejszej sesji. Stwierdził, że pomimo wielu 

różnic  dyskusja Panem Gorlo miała merytoryczny sens i budowała nasze miasto; pokazywała 

jak się łączą Suwałki.  Grzegorz Gorlo to osoba niezależna, mająca wspaniałe pomysły. 

Poinformował, że Klub „Łączą nas Suwałki” będzie głosował za przyjęciem projektu uchwały 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium. 

Nawiązując do wystąpienia Radnej Ireny Schabieńskiej  zapytał, dlaczego swojego wystąpienia 

nie przedstawiła na wcześniejszych posiedzeniach sesyjnych. Dodał, że realizacja budżetu 

miasta to nie tylko działania Prezydenta, Skarbnika, Naczelników poszczególnych Wydziałów, 

ale również wszystkich jednostek organizacyjnych podległych samorządowi. Przypomniał, że 

radni Klubu „Łączą nas Suwałki” wszelkie zastrzeżenia, uwagi zgłaszali w trakcie roku. 

Stwierdził, że faktycznie oświata jest niedofinansowana, jednocześnie podkreślił, że na 

wszystko jest za mało środków finansowych: na komunikację miejską, na inwestycje. Zapytał,  

skąd na te wszystkie potrzeby wziąć środki. Stwierdził, że budżet miasta jest dokumentem 

zmiennym. Na każdej sesji poddawane głosowaniu są projekty uchwał w sprawie zmian                

w budżecie miasta  oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki. Uchwały 

podejmowane były jednogłośnie. Radni PiS-u nie zgłaszali uwag. Swoje zastrzeżenia zgłaszali 

jedynie w drodze interpelacji. Nadmienił, że praca radnych przebiega głównie                                    

w poszczególnych Komisjach, gdzie wszelkie uwagi powinny być zgłaszane.  

 

Karol Korneluk stwierdził, że absolutorium dotyczy wykonania budżetu a nie całokształtu 

działalności Prezydenta. Rada nie może używać absolutorium do oceny pracy Prezydenta. 

Stwierdził, że wszystkie ustawowe formalności zostały zachowane zgodnie z ustawą                      

o samorządzie gminnym,  z ustawą o finansach publicznych, z ustawą o Regionalnych Izbach 

Obrachunkowych. Analizując powyższe dokumenty, biorąc udział w Komisjach Rady 

Miejskiej oświadczył, że w imieniu SLD  zagłosuje za udzieleniem absolutorium Prezydentowi 

Miasta Suwałk. 

 

Wiesław Józef Murawko w imieniu Bloku Samorządowego stwierdził, że nie ma przesłanek, 

aby głosować przeciw udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium. 

 

Zbysław Wojciech Grajek wyraził opinię, że w omawianym materiale dotyczącym wykonania 

budżetu miasta podkreślono nie tylko plusy ale i minusy. Większość problemów jest poza 

kompetencjami Samorządu a wnikają z polityki państwa. Oświadczył, że radni Platformy 

Obywatelskiej zagłosują za udzieleniem Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium. 
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Bogdan Bezdziecki – odniósł się do wypowiedzi radnego Zbigniewa De-Mezera, podkreślając, 

że decyzja zawieszenia przewodniczenia w Klubie PiS została podjęta przez samego Grzegorza 

Gorlo a nie przez Klub. Stwierdził, że absolutorium to szersza ocena działalności Prezydenta; 

wyraził zdziwienie niedoszacowania kolejnych przetargów; odniósł się do rządowego 

programu 500+; wydatki związane z tym programem wpływają pozytywnie na popyt                          

i wskaźniki finansowe, a co za tym idzie na budżet miasta. 

 

Łukasz Kurzyna –Zastępca Prezydenta Miasta - imieniu Prezydenta Miasta Suwałk odniósł 

się  do zgłoszonych wypowiedzi. Odpowiadając na zarzuty I. Schabieńskiej powiedział, że         

w roku 2016 radni Klubu PiS przy okazji prac nad budżetem miasta na 2017 zgłosili jeden 

wniosek, który zawierał cztery propozycje; były one szczegółowo przedyskutowane na 

specjalny spotkaniu przed uchwaleniem budżetu. Zaznaczył, że wszystkie propozycje radnych  

PiS-u są przyjmowane i wysłuchane; tak jak np. w przypadku remontu zaplecza basenu Szkoły 

Nr 10.  Przypomniał, że w swoim wystąpieniu radny Gorlo stwierdził, że remont zaplecza 

basenowego przy SP nr 10 można przeprowadzić za 5.000zł. Szczegółowe analizy kosztów 

przygotowane przez Wydział Inwestycji wykazały, że koszt przeprowadzonego remontu to 

minimum 450.000zł. Ogłoszony został przetarg na który nie zgłosił się żaden oferent; na chwilę 

obecną na rynku nie ma firmy, która podjęłaby się przeprowadzenia tych prac. Dodał, że 

szacunki, które są przygotowywane przez Wydział Inwestycji nie wynikają z niskiego poziomu 

merytorycznego pracowników. Mamy wspaniałych fachowców, którzy posiadają ogromne 

doświadczenie w realizowaniu inwestycji. Podziękował wszystkim pracownikom Wydziału 

Inwestycji UM w Suwałkach za zaangażowanie,  sumienność i ogromy wkład pracy. Stwierdził, 

że trzeba się liczyć ze wzrostem kosztów przy budowie lotniska, czy hali sportowo-

widowiskowej. Sytuacja ta związana jest z ciągłym wzrostem cen na rynku. Jako przykład 

podał cenę asfaltu, która w miesiącu maju wzrosła pięciokrotnie.  Nikt nie jest w stanie 

zagwarantować, że w miesiącu czerwcu ceny nie ulegną zmianie. Zwiększone nakłady to nie 

błędy urzędników a ogólna sytuacja gospodarcza w kraju. 

Oświadczył, że zarzut dotyczący nieuczciwego traktowania niektórych inwestorów jest 

nieprawdziwy. Suwałki są postrzegane nie tylko w regionie ale i w kraju jako Miasto przyjazne 

inwestorom. Przykład podany przez radną Irenę Schabieńska dot. inwestora, który chce 

zainwestować w Specjalnej Strefie Ekonomicznej nie jest miarodajny ponieważ sprawa jest        

w toku i nie została zakończona. Działkę na której inwestor chce wybudować zakład wskazał 

sam inwestor i faktem jest, że nie ma ona pełnego uzbrojenia. Miasto oferowało inne działki     

z pełnym uzbrojeniem, ale inwestor zainteresowany był wybraną działką przez siebie. 

Nadmienić również należy, że inwestor nie określił swoich oczekiwań co do infrastruktury. 

Dodał, że nie jest prawdą, że inwestor zrezygnował z prowadzenia działalności w SSSE.             

W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie Prezydenta,  Prezesa SSSE oraz inwestora na temat 

inwestycji.  

Nieprawda jest również to, że przy ogłaszaniu i przeprowadzaniu przetargów samorząd kieruje 

się wyłącznie ceną. Ustawa prawo zamówień publicznych mówi, że zamawiający przy wyborze 

oferenta nie może kierować się wyłącznie ceną, dlatego w naszych przetargach nie kierujemy 

się wyłącznie kryterium ceny. Cena to 60 % punktów; najczęściej  pod uwagę brane  jest 

kryterium skrócenia czasu realizacji oraz okres gwarancji. Ważnym kryterium jest skrócenie 

czasu realizacji. Są to kryteria obiektywne. Dodał, że dopóki wykonawca nie zostanie skazany 
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prawomocnym wyrokiem nie może być skutecznie wykluczony z postepowania. 

Odnosząc się do wystąpienia Bogdana Bezdzieckiego powiedział, że polityka rządu to nie tylko 

Program 500+, polityka rządu ma wpływ na inflację,  opłaty paliwowe, , politykę koncernów 

nadzorowanych przez rząd ( Orlen, Lotos ). Efektem tego  jest podwyżka kosztów, w wyniku 

czego  realizacja kontraktów budowlanych jest zagrożona wzrostem cen. 

 

Irena Bożena Schabieńska odnosząc się do słów Zastępcy Prezydenta Miasta Łukasza 

Kurzyny powiedziała, że w dyskusji padały słowa pod adresem rządu, a radni PiS-u nie są 

rządem. Zarzuciła, przedmówcom, że mówiąc o otrzymanych dotacjach nikt nie dodał, że są to 

dotacje rządowe. W Suwałkach powstał nowy żłobek dzięki rządowemu programowi 

„Maluch”, powstanie drugi żłobek również dofinansowany z rządowego programu,  powstają 

drogi lokalne również dzięki rządowemu dofinansowaniu. Nadmieniła, że pisemne propozycje 

radnych PiS do budżetu w 2016 r. nie były brane pod uwagę, W 2017 roku zgłaszane były 

ustnie ale też nie zostały przyjęte. 

Zarzuciła radnym z klubu „Łączą nas Suwałki” oraz koalicji  pozbawienia Radę Miejską 

Przewodniczącego z Klubu PiS. Dodatkowo, dzięki braku większości w Radzie przez radnych 

PiS-u, Klub PiS nie ma w Komisjach Rady Miejskiej przewodniczących komisji. W takiej 

sytuacji przebicie się ze swoimi propozycjami jest niemożliwe. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 28 a ust.2 ustawy z dnia 8 marca          

1990 r. o samorządzie gminnym Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu gminy; bezwzględną wartość stanowi 

liczba 12.  

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  12  radnych   

 przeciw       –   8  radnych 

 wstrzymał się      –   0 

bezwzględną większością głosów została  podjęta  

 

Uchwała Nr XLVII/579/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

              w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium 

- stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec pogratulował Prezydentowi otrzymania absolutorium.  

Podkreślił, że dyskusja  merytoryczna  służy do poszukiwań rozsądnych rozwiązań aby nasze 

miasto dobrze rozwijało się. Przekazał pozdrowienia i podziękowania wszystkim osobom, 

które na co dzień reprezentują Samorząd pracując w jego jednostkach. Podziękowania swoje 

skierował również do instytucji, które z samorządem nie są związane a w szczególności tym 

przedsiębiorcom, którzy na co dzień inwestują w nasze miasto. Swoje podziękowania skierował 

również do Rady Miejskiej. Nadmienił, że 88% głosowań to głosowania jednogłośne. Wynik 

ten świadczy o bardzo dobrej i zgodnej pracy Rady. 
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Podziękował Prezydentowi Miasta za bycie prawdziwym gospodarzem, za wrażliwość                            

i umiejętność komunikacji z mieszkańcami, za pochylanie się nad ludzkimi codziennymi 

problemami. 

 
Czesław Renkiewicz podziękował za udzielone absolutorium. 

Nadmienił, że budżet miasta to wspólna praca opozycji i koalicji; wykonanie jest rozsądne, są 

pewne mankamenty, ale nie zawsze samorząd ma na to wpływ. Miasto dobrze rozwija się, cieszą 

dobre opinie mieszkańców, inwestorów na temat Suwałk, co dostrzegają również oponenci. 

Nadmienił, że na temat Suwałk ukazał się ostatnio artykuł napisany przez radnego PiS-u                         

z Białegostoku, w którym nasze miasto zostało bardzo pozytywnie ocenione. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, , że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2018 r. poz. 994, poz. 1000) do wyłącznej 

właściwości rady gminy należy ustalenie wynagrodzenia Prezydenta. W związku z wejściem 

w życie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania 

pracowników samorządowych (Dz.U. z 2018 r. poz. 936) zachodzi konieczność obniżenia 

wynagrodzenia Prezydenta. 

Zbysław Wojciech Grajek powiedział, że radni udzielili Prezydentowi absolutorium,                  

w związku z tym nie widzi podstaw obniżenia pensji Prezydenta Miasta. Przytoczył zapis 

artykułu prasowego w którym Związek Miast Polskich wystąpił  o wydanie opinii prawnych    

w temacie ważności Rozporządzenia Rady Ministrów  z dnia 15 maja 2018r . Wydane opinie 

prawne wskazały, że dokument ten nie jest zgodny z prawem. W związku z powyższym 

Związek Miast Polskich wystąpił  do Prezydenta RP o procedowanie opinii prawnych w tym 

temacie. Dodał, że dopóki nie będzie jednoznacznego stanowiska Trybunały Konstytucyjnego 

w tej sprawie, radni Platformy Obywatelskiej będą głosowali przeciw obniżeniu wynagrodzenia 

Prezydenta Miasta Suwałk.  

Tadeusz  Czerwiecki – stwierdził, że proponowana uchwała nie obniża poborów Prezydenta     

a podwyższa je; wszystkie składniki, które składają się na wynagrodzenie nie zmieniają się. 

Podwyższeniu ulega jeden z nich – dodatek specjalny z 34% na 40%. Dodał, że na 

rozporządzenie Rady Ministrów  radni nie mają wpływu. Oświadczył, że Klub Prawa                       

i Sprawiedliwości będzie głosował za obniżeniem wynagrodzenia. 

Zbigniew Roman De-Mezer – nie zgodził się z przedmówcą. Zauważył, że samorząd 

podejmuje uchwały na podstawie ustaw a nie rozporządzeń. Pierwszy raz w historii samorządu 

zdarza się, że w podstawie prawnej uchwały wpisuje się rozporządzenie a nie ustawę. 

Poinformował, że  radni Klubu „Łączą nas Suwałki” zagłosują wg własnego sumienia. 

Tadeusz Czerwiecki – przypomniał, że  w obowiązującej dotychczas uchwale nr II/9/2014       

z dnia 9 grudnia 2014 r. zmiana dotyczy  § 1 pkt 3 , w którym dodatek specjalny określony był 

w wys. 34% a projekt uchwały przewiduje  w wysokość 40%.  
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Zdzisław Przełomiec wskazał, że tabela płac przewiduje zupełnie inne kwoty bazowe będące 

podstawa do naliczania wynagrodzenia. 

Karol Korneluk – odniósł się do kwot bazowych ujętych w rozporządzeniu; dnia 30.06.2018r. 

maksymalna kwota bazowa wynosiła 6.200 zł, zaś od 01.07.2018 – 5.000 zł. Przypomniał, że 

to właśnie radny Prawa i Sprawiedliwości w grudniu 2014 r. wnioskował o maksymalne 

wynagrodzenie dla Prezydenta Miasta jako dla gospodarza miasta. Uzasadnieniem było to, że 

Prezydent kieruje dużą rzeszą ludzi; to nie  tylko pracownicy Urzędu Miejskiego,są to również 

pracownicy nadzorowanych jednostek, spółek.  W chwili obecnej dochodzimy do dziwnej 

sytuacji, w której Prezydent zarządzający budżetem około 0.5 mld zł będzie zarabiał dużo mniej 

niż podlegli prezesi spółek. Oświadczył, że ma duże wątpliwości w związku z rozporządzeniem 

z 2018 r. i zagłosuje przeciw obniżaniu wynagrodzenia Prezydenta Miasta. 

Czesław Renkiewicz zwrócił się do radnych z prośbą o przyjęcie proponowanej uchwały               

i respektowanie przepisów prawa. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  11 radnych   

 przeciw       –   4 radnych 

 wstrzymał się      –   5 radnych 

 

Większością  głosów została  podjęta  

Uchwała Nr XLVII/580/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk. 

- stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Suwałki 

na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych         

w każdym okręgu wyborczym. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa Informacja  była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 czerwca 2018 r.,  Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 16 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr  17 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  19  radnych   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

 

jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVII/581/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

- stanowi załącznik nr 18  do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Suwałki 

na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 czerwca 2018 r. Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 19 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 20 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   19 radnych   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVII/582/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Suwałki na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

- stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Zbysław Wojciech Grajek zgłosił wniosek formalny  o reasumpcję głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie obniżenia wynagrodzenia Prezydenta. Prawdopodobnie doszło do pomyłki 

w liczeniu głosów – jedna osoba wyszła przed głosowaniem, stąd nie ma pewności co do 

prawidłowości podanych  głosujących osób .  
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Głosowanie nad przyjęciem wniosku formalnego :   

 za podjęciem                –   19 radnych   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały  w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta 

Suwałk.:   

 za podjęciem                –  10 radnych   

 przeciw       –   4 radnych 

 wstrzymał się      –   5 radnych 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 22 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 23 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały :   

 za podjęciem                –    20 radnych   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVII/583/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na Zalewie Arkadia w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do wspólnej 

realizacji z partnerami litewskimi i zabezpieczenia środków finansowych do projektów     

w ramach Programu Interreg V-A Litwa Polska. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 25 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz– Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 26 do protokołu. 
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Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 27 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   20  radnych   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

Jednogłośnie została  podjęta  

Uchwała Nr XLVII/584/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do wspólnej realizacji z partnerami litewskimi   

i zabezpieczenia środków finansowych do projektów  w ramach Programu Interreg V-A 

Litwa Polska 

  - stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec – poinformował, że zgodnie z art. 12 ust. 5 ustawy z dnia 26 października 

1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi projekt uchwały został 

przekazany jednostkom pomocniczym gminy sołectwom celem wyrażenia opinii. Do 

przedłożonego materiału nie wniesiono uwag i zastrzeżeń. 

Opinia sołectw  stanowi załącznik nr 30 

 

Andrzej Turowski – przedstawiciel grupy radnych Rady Miejskiej  występujących z inicjatywą 

uchwałodawczą przedstawił wniosek o podjęcie uchwały - załącznik nr 29  do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 31 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz– Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 32 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 33 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    20 radnych   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została  podjęta  
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Uchwała Nr XLVII/585/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie miasta Suwałk 

                                        - stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk 

ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży. 

 

Zdzisław Przełomiec – poinformował, że zgodnie z art. 12 ust. 5 ustawy z dnia 26 października 

1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi projekt uchwały został 

przekazany jednostkom pomocniczym gminy sołectwom celem wyrażenia opinii. Do 

przedłożonego materiału nie wniesiono uwag i zastrzeżeń. 

Opinie sołectw stanowią załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przedstawiciel grupy radnych Rady Miejskiej  występujących z inicjatywą 

uchwałodawczą przedstawił wniosek o podjęcie uchwały - załącznik nr 36 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 37  do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz– Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 38 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 39 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   18  radnych   

 przeciw       –    1  radny 

 wstrzymał się      –    0 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLVII/586/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk ograniczenia w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 

- stanowi załącznik nr   do protokołu 
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Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie miasta 

Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu 

sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych. 

 

Zdzisław Przełomiec – poinformował, że zgodnie z art. 12 ust. 5 ustawy z dnia 26 października 

1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi projekt uchwały został 

przekazany jednostkom pomocniczym gminy sołectwom celem wyrażenia opinii. Do 

przedłożonego materiału  sołectwo Szwajcaria i Krzywólka nie wniosły uwag i zastrzeżeń, 

natomiast Sołectwo Dubowo wniosło uwagę, że minimalna odległość do obiektów chronionych 

winna być zwiększona z 50 m do 60 m. 

Opinia sołectw stanowi załącznik nr 41 

 

Andrzej Turowski – przedstawiciel grupy radnych Rady Miejskiej  występujących z inicjatywą 

uchwałodawczą przedstawił wniosek o podjęcie uchwały - załącznik nr 42 do protokołu.   

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 43 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz– Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 44 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 45 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –    16 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     2 radnych 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XLVII/587/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie miasta Suwałk miejsc sprzedaży                 

i podawania napojów alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, 

spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych 

- stanowi załącznik nr 46 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka         

w żłobku prowadzonym przez Miasto  Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za 

wyżywienie w żłobku. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 47 do protokołu.  
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Andrzej Łuczaj – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 48 do protokołu  

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 49  do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –     17 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVII/588/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez 

Miasto  Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku 

- stanowi załącznik nr 50 do protokołu 

 

Ad pkt 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 51 do protokołu.  

Andrzej Łuczaj – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 52 do protokołu  

 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji –załącznik nr 53 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   18  radnych,   

 przeciw       –    0 

 wstrzymał się      –    0 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVII/589/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Miasto Suwałki 

- stanowi załącznik nr 54 do protokołu 
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Ad pkt 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych          

w strefie i sposobu ich pobierania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

- załącznik nr 55 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 56 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz– Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 57 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji  –załącznik nr 58 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   18  radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymał się      –     0 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVII/590/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój 

pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania 

- stanowi załącznik nr 59 do protokołu 

 

Ad pkt 18 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Zdzisław Przełomiec  wyraził zgodę na wystąpienie uczniów, pytając opiekunów, czy rodzice 

uczniów zgodzili się na wystąpienie dzieci na sesji. Od opiekunów uzyskał odpowiedź 

twierdzącą, w związku z tym głos zabrali uczniowie Szkoły Podstawowej Nr 5. Młodzież             

w swoich wypowiedziach prosiła o szybkie wyremontowanie  sal gimnastycznych, zaplecza 

sportowego oraz boiska znajdującego się na terenie szkoły. 

Karol Korneluk 

Radny nawiązując do pisma rodziców uczniów Szkoły Podstawowej nr 5 skierowanego do 

Prezydenta Miasta Suwałk oraz znajdujących się na sali obrad uczniów z SP nr 5, zapytał czy 

planowane są remonty w okresie wakacyjnym w szczególności sal gimnastycznych oraz boiska 

tej szkoły. Zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej czy uczniowie i opiekunowie przybyli 

na sesję będą mogli zabrać głos w przedmiotowej kwestii. 

Zdzisław Przełomiec  wyraził zgodę na wystąpienie uczniów, pytając opiekunów, czy rodzice 

uczniów zgodzili się na wystąpienie dzieci na sesji. Od opiekunów uzyskał odpowiedź 
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twierdzącą, w związku z tym głos zabrali uczniowie Szkoły Podstawowej nr 5. Młodzież             

w swoich wypowiedziach prosiła o szybkie wyremontowanie  sal gimnastycznych, zaplecza 

sportowego oraz boiska znajdującego się na terenie szkoły. 

 

Irena Schabieńska  

1. Radna zarzuciła redaktorowi „Dwutygodnika Suwalskiego” Stanisławowi Kulikowskiemu 

mijanie się z prawdą oraz brak obiektywizmu oraz nieuczciwe podejście w zamieszczonych 

artykułach dot. odsłonięcia pomnika Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej. Nadmieniła, że       

w pierwotnej wersji pomnik miał stanąć w innym miejscu – na poprzednim rondzie o nazwie 

im. Ofiar Oławy Augustowskiej ale usytuowana tam została gitara. Wprawdzie później nazwa 

ronda została zmieniona.  Radna przypomniała, że Prezes Związku Ofiar Obławy 

Augustowskiej ks. Stanisław Wysocki zwrócił się do Prezydenta Miasta z pomysłem 

umieszczenia instalacji upamiętniającej ofiary tej tragedii, ale przy realizacji tego pomysłu  

były „rzucane kłody pod nogi”. Ks. Wysocki został zaproszony na posiedzenie Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki, której przewodniczącym jest redaktor naczelny Dwutygodnika 

Suwalskiego, jednakże długo czekał przed drzwiami zanim został zaproszony do środka. Radna 

stwierdziła, że jest to niezgodne z prawem, ponieważ posiedzenia Komisji Rady Miejskiej są 

ogólnodostępne dla mieszkańców naszego miasta. Przypomniała o toczących się dyskusjach     

w momencie, kiedy projekt pomnika był gotowy, czy znak Polski Walczącej jest znakiem 

właściwym w tym miejscu; zaznaczyła, że niektórzy radni zwrócili się do IPN-u w tej sprawie. 

Mimo odpowiedzi IPN-u  w Dwutygodniku nadal toczyła się w tym temacie dyskusja. 

Zaznaczyła, że niektórzy radni z Klubu „Łączą nas Suwałki” zastanawiali się, czy pomnik ten 

nie będzie usytuowany za blisko cmentarza żołnierzy sowieckich; takie wątpliwości wg radnej 

są niegodne. Zarzuciła brak woli i wsparcia Samorządu i radnych przy powstawaniu pomnika; 

wspomniała o głosach radnych PO przy uchwalaniu w budżecie miasta kwoty 100.000 zł na ten 

cel.  Nadmieniła, że Prałat ks. Stanisław Wysocki jest osoba starszą, świadkiem tragicznych 

wydarzeń i niegodne jest pisanie w Dwutygodniku Suwalskim – piśmie skierowanym do 

wszystkich mieszkańców Suwałk, że kapłan podzielił zamiast łączyć. Poinformowała, że  nie 

powinno łączyć się funkcji redaktora naczelnego i Przewodniczącego Komisji Kultury Sportu 

i Turystyki Rady Miejskiej w szczególności gdy dotyczy to radnego Klubu „Łączą nas 

Suwałki”.  W związku z powyższym radni Prawa i Sprawiedliwości wystąpią  z wnioskiem -  

na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej o odwołanie Pana Stanisława Kulikowskiego               

z funkcji Przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. 

2. Radna poruszyła sprawę niewyrażenia zgody na skorzystanie ze stadionu lekkoatletycznego               

w Suwałkach oraz przemarsz harcerzy z Polski Północno-Wschodniej ze stadionu do 

Konkatedry  p.w. Św. Aleksandra na msze świętą . Zapytała o powody odmów. 

3. Radna zapytała, czy Park Naukowo-Technologiczny zapłacił karę w wys. 900 tyś zł Polskiej 

Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości, jeżeli tak, to dlaczego. 

 

Zbysław Wojciech Grajek  

Radny zwrócił uwagę na brak miejskich programów profilaktyki zdrowotnej, przede wszystkim  

z wczesnym wykrywaniem raka. Wnioskował o opracowanie – na podstawie programu 

Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego im. Rydygiera w Suwałkach –projektu dot. diagnostyki 

raka przewodu pokarmowego; zaznaczył, że jest to prawdopodobnie projekt na przyszły budżet, 



19 

 

bo po oszacowaniu wszystkich kosztów będzie można te sprawę przeprowadzić. Zaapelował    

o opracowanie specjalnego raportu o stanie zdrowia Suwalczan oraz zatrudnienie w Wydziale 

Spraw Społecznych Urzędu Miejskiego w Suwałkach specjalisty z wykształceniem 

medycznym – specjalisty zdrowia publicznego, do zadań którego należałoby opracowywanie 

programów prozdrowotnych, zaproponował zmianę nazwy Wydziału Spraw Społecznych na 

Wydział Spraw Społecznych i Zdrowia Publicznego. 

 

Odpowiedzi na zapytanie radnego Karola Korneluka udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk. 

Prezydent odpowiedział, że samorząd prowadzi w placówkach oświatowych na terenie miasta 

duże inwestycje – termomodernizacje, które wymagają sporych nakładów. Nadmienił, że             

w tym roku za kwotę ponad 3 mln. zł powstaje wielofunkcyjne boisko przy Zespole Szkół 

Technicznych. Jest przygotowana dokumentacja i kosztorys remontu sal gimnastycznych SP nr 

5, który na chwile obecną opiewa na ponad 4 mln zł. Samorząd, na ten cel, będzie ubiegał się 

o wsparcie finansowe z Ministerstwa Sportu i Turystyki. W tym roku Urząd Miejski 

przeznaczył ponad 100 tyś. zł na wymianę stolarki okiennej oraz naprawę tynków w małej hali 

sportowej przy SP nr 5. Prezydent zobowiązał Skarbnika Miasta do znalezienia środków 

finansowych na ogrodzenie szkoły. Prace te były by wykonane jeszcze w tym roku – długość 

ogrodzenia po granicy działki to ok. 650 m. Wspólnie z dyrektorem Szkoły zostanie 

przeprowadzona analiza potrzeb i podjęta decyzja dot. niezbędnego obszaru podlegającego 

ogrodzeniu. Prezydent zadeklarował, że zrobi wszystko co jest na chwilę obecną w możliwości 

Miasta aby jak najszybciej wyeliminować zgłoszone przez  dyrekcję szkoły, dzieci i rodziców 

problemy. W miesiącu wrześniu rozpoczną się prace nad budżetem na 2019 r. i zadania 

remontowe Szkoły Podstawowej nr 5 będą w nim ujęte. Dopiero po skalkulowaniu budżetu 

będzie można stwierdzić jakie środki będą mogły być przekazane na inwestycje w tej placówce. 

Przypomniał również , że 3 lata temu Samorząd zainwestował ponad 1 mln zł w wielofunkcyjne 

boisko funkcjonujące przed  Szkołą. Zaznaczył, że należy przystąpić do zaprojektowania boiska 

do piłki nożnej z bieżniami. Wstępne szacunki opiewają na 3-4 mln zł. Dodał, że nie widzi 

sensu przeprojektowania istniejącego boiska. Prezydent zapewnił, że  Samorząd dostrzega 

problemy SP nr 5, jednakże w chwili obecnej nie ma takiej możliwości, aby rozwiązać 

wszystkie jej problemy. 

 

Ad pkt 19 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za                   

I półrocze 2018 r. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Sprawozdanie zostało przyjęte przez Komisją 

Rewizyjną na posiedzeniu w dniu 21 czerwca 2018 r a  radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. 

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za I półrocze 

2018 r. zostało przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 60   do protokołu. 
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Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Danuty P. na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach. 

Zbigniew Roman De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił opinię Komisji                         

- załącznik nr 61 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –   0 

 wstrzymał się      –   0 

  

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLVII/591/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Danuty P. na działalność Dyrektora                             

Szkoły Podstawowej nr 2 w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 62 do protokołu 

 

Ad pkt 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 63 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   9 radnych,   

 przeciw       –  0    

 wstrzymał się      –  5 radnych 

 

Większością głosów została podjęta z autopoprawkami 

Uchwała Nr XLVII/592 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. 

-stanowi załącznik nr 65 do protokołu 
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Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 66 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  9  radnych,   

 przeciw       –  0   

 wstrzymał się      –  6 radnych 

 

Większością głosów została podjęta z autopoprawkami 

Uchwała Nr XLVII/593/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 czerwca 2018 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2018-2038 

-stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

 

Ad pkt 23 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazane osoby – Stanisław Kulikowski – radny, 

Redaktor Naczelny „Dwutygodnika Suwalskiego” , Waldemar Borysewicz- Dyrektor 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach, Tomasz Drejer- Dyrektor Zarządu Dróg             

i Zieleni w Suwałkach. 

 

Irenie Bożenie Schabieńskiej  

1. Prezydent przypomniał, jak wyglądała historia powstania pomnika Ofiar Pamięci Obławy 

Augustowskiej. Na wniosek ks. Wysockiego jedno z rond otrzymało nazwę  Ofiar Obławy 

Augustowskiej w Lipcu 1945 r. na Suwalszczyźnie. Po pewnym czasie podjęto decyzje                  

o usytuowaniu tam gitary promującej Suwałki Blues Festival. Po uzgodnieniu                                      

z ks. Stanisławem Wysockim -Prezesem Związku Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej,  

nazwę tę  uchwałą Rady Miasta nadano rondu przy ul. Reja. Ks. Stanisław Wysocki zwrócił się                       

z wnioskiem uczczenia ofiar obławy, instalacją, która miałaby być zamontowana na tym 

rondzie. Zaproponował, aby umieszczona została tam instalacja w  formie żagla z wyciętym      

w nim znakiem Polski Walczącej.  Instalacja zaprojektowana była przez artystę plastyka                

z Krakowa. Kolejną koncepcją była instalacja w formie trzech krzyży- 9, 7 i 5 metrowych. 

Prezydent zauważył, że projekt ten był w jego ocenie kosztowny i bardzo trudny do wykonania. 
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Związek Pamięci Obławy Augustowskiej poinformował, że  koszt instalacji wyniesie 40.000 

zł. Prezydent, orientując się w cenach na rynku budowlanym, wyraził opinię, że koszt będzie 

dużo wyższy niż zakładają to pomysłodawcy. W związku z tym zaproponował aby w budżecie 

Miasta na rok 2017 r. zabezpieczyć kwotę na ten cel w wysokości 100.000 zł. Ponieważ 

wykorzystanie tych środków w 2017 r. było zerowe kwota ta została przeniesiona na rok 2018. 

Brakującą kwotę ponad zabezpieczone      100.000 zł miał  wygospodarować Związek. Sprawa 

instalacji przedstawiona była na posiedzeniu Komisji Kultury, Sportu i Turystyki oraz na 

Komisji Finansowo-Budżetowej. Po zapoznaniu się z projektem, prawnicy stwierdzili, że 

kształt i forma zaprojektowanej instalacji wskazują jednoznacznie, że należy traktować ją jako 

pomnik. W przypadku pomnika, który ma stanąć na terenie miasta było konieczne podjęcie 

uchwały przez Radę Miejską. Ponad to powstała wątpliwość, czy znak Polski Walczącej - jako 

znak zastrzeżony – może być wykorzystany w tym projekcie. W związku z tym  Związek 

Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej, a nie Samorząd ani radni klubu „Łączą nas Suwałki”, 

wystąpił z zapytaniem do Instytutu Pamięci Narodowej w tej sprawie. Prezydent dodał, że                   

ks. Stanisław Wysocki, pomimo innych propozycji miejsc do ustawienia pomnika zgłoszonych 

przez Samorząd – wybrał jako miejsce posadowienia pomnika rondo przy ul. Reja. Przed 

podjęciem uchwały, radni otrzymali informację o opinii IPN, że znak Polski Walczącej może 

być wykorzystany przy konstrukcji pomnika. 

W uzasadnieniu podjętej uchwały Rady Miejskiej zapisano, że podstawą uruchomienia 

procedury przekazania środków finansowych jest zawarcie umowy o przyznaniu dotacji 

celowej. Do chwili obecnej Związek Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej nie wystąpił do 

Miasta z niezbędnym wnioskiem o przekazanie środków finansowych. 

Stanisław Kulikowski odpowiedział, że osoba radnego jest osobą publiczną, każde słowo 

wypowiedziane podczas obrad sesji jest słowem publicznym – dlatego należy bardzo zważać 

na wypowiadane słowa. Poprosił radną o konkretne wskazanie fragmentów artykułów, które 

mijają się z prawdą i są kłamstwem. Zaznaczył, że w temacie obławy augustowskiej nigdy nie 

było jego zamiarem stworzenia jakiejkolwiek polemiki; jest to temat bolesny i drażliwy. 

Nadmienił, że 30 lat temu był uczestnikiem spotkań z uczestnikami, świadkami  tych 

tragicznych zdarzeń. Parę lat temu na łamach Gazety Współczesnej opublikowałem cykl 

artykułów pt. „Gdzie są Ich groby”. Zaznaczył, że  jest współautorem książki pt. „Nie tylko 

Katyń”, która została wydana w ilości 100 tyś  egzemplarzy i wszystkie zostały sprzedane. 

Dzięki tym publikacjom ludzie dowiedzieli się o Obławie Augustowskiej, która w tamtych 

latach nazywana była Obławą z lipca 1945 r. 

Dodał, że zarzut braku chęci uhonorowania ofiar Obławy Augustowskiej jest dla niego bardzo 

krzywdzący. Oświadczył, że nie wycofuje się z ani jednego słowa napisanego w felietonie,           

a  to co się stało było dzieleniem ludzi. Organizatorzy tego spotkania zapomnieli o zaproszeniu 

gospodarzy miasta, co jest wielkim nietaktem ale również zapomnieli  o ludziach, którzy wiele 

zrobili dla ujawnienia obławy augustowskiej. Nikt nie wspomniał o  Mirku Basiewiczu, Staszku 

Kowalczyku czy Piotrku Bajerze, którzy w sierpniu  1989 r. założyli Komitet poszukujący ofiar 

tej obławy. 

 

2. Prezydent odpowiedział, że część zadań Prezydenta Miasta wykonują dyrektorzy 

podległych jednostek organizacyjnych. Nie o wszystkich sprawach Prezydent musi być 

informowany.  Nadmienił , że po otrzymaniu informacji o braku wydania zgody na  przemarsz 
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harcerzy przez Zarząd Dróg i Zieleni  skontaktował się z Dyrektorem jednostki z prośbą                  

o wyjaśnienia w tej sprawie. Otrzymana odpowiedź była jednoznaczna, że ZDiZ wydając 

zezwolenie złamał by prawo. Poinformował, że szczegółowe argumenty w tej sprawie 

przedstawi Dyrektor ZDiZ oraz  Dyrektor OSiR-u. 

Tomasz Drejer – przedstawił przepisy, które obowiązują przy organizacji przemarszu przez 

miasto. Podstawowym przepisem jest art. 65 Prawa o ruchu drogowym, który stanowi jasno       

i wyraźnie jakie załączniki muszą być dołączone do wniosku. Przemarsz musi być uzgodniony 

z Komendą Policji; w przypadku Suwałk zawiadomiona też musi być Komenda Wojewódzka 

Policji. Wniosek organizatora musi wpłynąć nie później niż 30 dni przed planowanym 

przemarszem, czy organizacją imprezy masowej. Na 7 dni przed terminem wykorzystaniem 

drogi publicznej w sposób szczególny jest obowiązek wydania stosownej  decyzji 

administracyjnej w tej sprawie. Ustawodawca przewiduje drugą możliwość zorganizowania 

przemarszu; art. 16 ustawy o stosunku Państwa do Kościoła mówi o zwolnieniu                                   

z wykorzystania z dróg publicznych w sposób szczególny w przypadku organizacji przemarszu 

o charakterze religijnym; w takich przypadkach zezwolenie wydawane jest zwykłym pismem. 

Art. 15 wspomnianej ustawy wymienia osoby, które mogą podpisać taki dokument : jest to 

reprezentant takiego kościoła, czyli osoba prawna mogąca podpisać wniosek. Komendant hufca 

„Matecznik” wykorzystał druk wniosku o zgodę na zorganizowanie  imprezy, przekreślając 

pierwsze zdanie i parafując przekreślenie potraktował to jako pismo w sprawie organizacji 

uroczystości patriotyczno-religijnej. Pismo zostało podpisane przez  komendanta hufca                   

i wpłynęło do ZDiZ w dniu 04.06.2018 r. Ustawa o stosunku Państwa do Kościoła nie 

przewiduje podpisu wniosku przez osoby  nie posiadające upoważnienia Kościoła. Ponadto nie 

został zachowany ustawowy termin, dlatego  pismo te zostało potraktowane zgodnie                        

z przepisami obowiązującego prawa i nie wyrażono zgody na przemarsz harcerzy w dniu            

10 czerwca 2018 r. T. Drejer nadmienił, że w sierpniu 2018 r. jest planowany na terenie miasta 

zlot harcerski. Stosowne dokumenty już wpłynęły do ZDiZ. 

Waldemar Borysewicz – poinformował, że Ośrodek Sportu i Rekreacji nie jest władny do 

zwalniania z opłat z korzystania obiektów sportowych. Działalność w tym zakresie reguluje 

cennik publikowany w internecie i wywieszony na wszystkich obiektach sportowych oraz 

Zarządzenie Prezydenta Miasta Suwałk nr 412 z 2017 roku opisujące sytuacje podmiotów 

współpracujących z Miastem, z Klubami sportowymi w ramach zawartych porozumień.             

W przypadku  organizacji jednorazowych imprez przez podmioty nie współpracujące                     

z Miastem, a chcące uzyskać zwolnienie od opłaty to w grę wchodzi tylko i wyłącznie patronat 

Prezydenta Miasta. Prośba o patronat powinna być dołączona do prośby o bezpłatne 

skorzystanie z obiektu sportowego. Dopiero na tej podstawie Dyrektor OSiR-u może zwolnić 

z opłat za korzystanie z obiektu. W. Borysewicz potwierdził, że  do Dyrekcji OSiR-u wpłynęło 

pismo o zwolnienie z opłat za korzystanie ze stadionu lekkoatletycznego w dniu 10 czerwca 

2018 r, ale nie było dołączonego wniosku o patronat  Prezydenta Miasta Suwałk. Dyrektor 

poinformował, że do dnia dzisiejszego na stadionie lekkoatletycznym odbyło się 26 imprez 

sportowych o charakterze miejskim, powiatowym i regionalnym; odbywają się czwartki 

lekkoatletyczne, na które co tydzień przychodzi ok. 600 osób, odbyły się Mistrzostwa Sztafet   

i Wielobojów, które skupiły ponad 800 zawodników, cyklicznie odbywają się zajęcia  sportowe 

Szkoły Podstawowej nr 4, a w każdą niedzielę od godz. 9:00 przeprowadzane są treningi dla 

wszystkich chętnych. Poinformował również, że Miasto Suwałki zajęło 3 miejsce w Polsce        
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w Turnieju Miast i Gmin w organizowaniu imprez sportowych. Stadion jest w pełni 

wykorzystywany. 

 

3. Prezydent poinformował, że Park Naukowo-Technologiczny zapłacił korektę finansową 

związaną z realizacją budowy PN-T PW oraz wyposażenia laboratorium. Dodał, że kwota ta 

została już ściągnięta z konta Parku, pomimo, że proces odwoławczy w tej sprawie jest  w toku. 

 

Zbysławowi Wojciechowi Grajkowi 

Prezydent odpowiedział, że Samorząd  nie nadzoruje działalności szpitala ani innych placówek 

służy zdrowia ale udziela wsparcia finansowego tym placówkom. W tym roku przekazał 

szpitalowi 450 tyś. zł dotacji.  Przyznał, że programy prozdrowotne są bardzo istotne i warto 

pochylić się nad tym problemem. Zaznaczył, że aktywność Urzędu Miejskiego,  Rady Miejskiej 

i lekarzy- radnych zasiadających w Radzie powinna być większa. Sama zmiana nazwy 

Wydziału nie zmieni zakresu jego działania. Przede wszystkim należy podjąć szersze                       

i konkretne działań w tym temacie programów prozdrowotnych dla mieszkańców Suwałk. 

 

Ad pkt 24 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Andrzej Łuczaj –zaznaczył, że w wielu kwestiach zgadza się z Prezydentem, jednak sprawa 

ronda Ofiar Obławy Augustowskiej  z Lipca 1945 r., na którym usytuowana została gitara jest 

lekceważącym podejściem do problemu. 

Zarzucił, Stanisławowi Kulikowskiemu, że w artykułach  w Dwutygodniku Suwalskim 

przedstawił swoją prywatną opinię, nie wskazując na uroczysty, podniosły charakter 

uroczystości. Zwrócił też uwagę na negatywne przedstawienie ks. Stanisława Wysockiego. 

Zarzucił brak przedstawienia przez Miasto prestiżowego miejsca usytuowania pomnika. 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że uczestniczył w spotkaniach Prezydenta i  ks. Stanisława 

Wysockiego i ksiądz nigdy nie wyrażał pretensji do postawienia gitary i nie wnosił uwag do 

przeniesienia nazwy na inne rondo. 

 

Czesław Renkiewicz – poinformował, że proponowano usytuowanie pomnika w innym 

miejscu: na skwerze przy ul. Chopina oraz na ul Sikorskiego. Ze strony Samorządu zgłaszane 

były wątpliwości usytuowania pomnika na rondzie przy ul. Reja ze względu na brak możliwości 

organizowania w tym miejscu uroczystości. Ks. Stanisław Wysocki odpowiedział, że żadne 

uroczystości nie będą organizowane. 

 

Irena Schabieńska wyraziła swoje niezadowolenie w jaki sposób została załatwiona sprawa 

harcerzy. Zarzuciła Dyrekcji ZDiZ i OSiR-u brak dobrej woli w tej sprawie. Przypomniała, że 

w 2015 r. była podobna sytuacji, gdy harcerze chcieli przejść ulicą Kościuszki pod budynek, 

gdzie miało nastąpić odkrycie muralu Rysia. Zaznaczyła, że w artykule Stanisława 

Kulikowskiego są przekłamania a nie kłamstwa. Radna dodała, że do tej sprawy odniesie się na 

piśmie. 
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Józef Wiesław Murawko przypomniał, że wszyscy radni brali udział w dyskusjach na temat 

pomnika, cała historia znana jest wszystkim Klubom i Ugrupowaniom Rady Miejskiej, więc 

dalsza dyskusja jest zbędna. 

 

Stanisław Kulikowski sprostował kwestię Komitetu  Poszukiwania Ofiar Obławy Lipca 1945r. 

dodając, że nigdy nie był członkiem i nie brał udziału w pracach Komitetu. W swoich 

publikacjach korzystał z doświadczeń i wyników działania tego Komitetu. 

 

Wojciech Malesiński stwierdził, że Związek Pamięci Ofiar Obławy Augustowskiej nie 

kwestionuje lokalizacji pomnika ani działań podejmowanych na etapie powstawania tego 

pomnika. Wyraził zdziwienie, że istnieje  problem niepodjęcia przez Związek 100.000 zł. Na 

jednym ze spotkań  ks. Stanisław Wysocki stwierdził, że nie skorzysta z tej dotacji, o ile uda 

mu się we własnym zakresie zebrać wystarczająca kwotę. Użycie zwrotu, że Związek wzgardził 

tą kwotą jest nie na miejscu.   

 

Ad. pkt 25  

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień                                  

25 lipca 2018 r. o godz. 10:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Adama 

Mickiewicza 1. Jednocześnie poinformował, że 5 minut po zakończeniu obrad sesji w sali 146 

Urzędu Miejskiego odbędzie się posiedzenie Komisji Statutowej. 

Przewodniczący zamknął XLVII  sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                           

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  


